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E M L É K E Z T E T Ő 
a Rejtő Sándor Könnyűipari és Környezetmérnöki Kar Kari Tanácsának 

2018. április 24-én tartott üléséről 
 
 
Helye: Schmalz terem (II.előadó) 
Jelen vannak: Lásd a jelenléti íven 
 
Dr. habil Koltai László dékán, a Kari Tanács elnöke köszöntötte a tanácstagokat. 
Bodáné dr. Kendrovics Rita levezető elnök elmondta, hogy a tanácsülésen a 18 szavazati jogú 
tanácstag közül jelen van 15 fő, a tanács határozatképes.  
Kimentette magát a szavazati jogú tagok közül Horváth Csaba, aki az intézetigazgatói szavazati 
jogát dr. Kormány Eszterre ruházta át.  
Dr. habil Koltai László dékáni szavazatát Dr. Borbély Ákosra ruházta át. 
Az emlékeztető hitelesítésére Dr. Borbély Ákost kérte fel. 
A Szavazatszámláló Bizottság elnökének Dr. Kormány Esztert, tagoknak Szeder Andrást és 
Hontvári Grétát kérte fel. Dr. Kormány Eszter távozása után a bizottsági elnöki tisztet dr. Gregász 
Tibor látta el. 
A Kari Tanács egyhangúlag elfogadta a kiküldött napirendi pontokat és a Szavazatszámláló 
Bizottság elnökét és tagjait.  
 
1.A karunk gazdasági helyzete 
Dr. habil Koltai László dékán elmondta, hogy a 2018-as egyetemi és a kari költségvetésben elég 
nagy hiány mutatkozik. Egyetemi szinten 300-400 Mft, kari szinten egyelőre 36 Mft a tervezett 
hiány, de a bevételek elmaradása és egyéb elvonások, a hallgatói létszámcsökkenés tovább 
növelheti ezt, akár 60-70 Mft-ra is. Részletezte a tervezett bevételeket (hallgatói normatíva allokált 
része, költségtérítési díjak, K+F és szakértői munkák, tanfolyamok, stb.) és a kiadásokat: 
bérköltségek, dologi és beruházási kiadások. A hiány csökkentésére intézkedési tervet kellett 
kidolgozni, melynek elemei: 
Hallgatók megtartása (patronálás, felzárkóztatás, konzultálás), a lemorzsolódást 5%-kal kell 
csökkenteni a felső vezetés elvárása alapján. 
Bevételek növelése pályázatokon való részvétellel, szakértői munkák behozásával, K+F munkák 
elnyerésével, a cégekkel a TAO-ra kötendő szerződések megkötésével. A jövőben az intézetek 
által befolyt vállalkozási pénzekből 10 % a kari költségvetésbe kerül. 
A kiadások csökkentésének főbb elemei: létszámstop az egyetemen (bár kiderült, nem csak a 
hallgatói létszám csökkent 8 %-kal 2014 óta, hanem az oktatói állomány is 14%-kal), a 7 fő 
nyugdíjba menő kolléga helyett egyelőre nem veszünk fel senkit. Csökkenteni kell az óraadói 
kiadást és újra felül kell vizsgálni az oktatói óraterheléseket. Ezeket egyébként rektor úr is 
folyamatosan monitorozza a NEPTUN-ban.  Nem lesz óradíj emelés a kihelyezett és az angol 
nyelvű képzésnél.  A dologi kiadások is vissza lesznek fogva, például irodaszerre idén már többet 
nem költünk. 
A jövőben egy specializáció indításának egyik legfontosabb feltétele az lesz, hogy rentábilis 
legyen. 
Röviden beszámolt a már publikus felvételi adatokról, jelezve, hogy sajnos a beiratkozók száma 
biztosan kisebb lesz ennél. 
Elmondta, hogy minél előbb stratégiát kell alkotnunk a kar jövőjét illetően. Reálisan eljött az ideje a 
képzési portfóliónk újragondolásának, esetleg új szakok alapításának, egyes szakok 
összevonásának. Ez lehet a járható út, mert a tétlenség nem vezet sehova. 
 
Dr. Kisfaludy Márta megköszönte a részletes beszámolót és jelezte, hogy az EOS-os új beszerzési 
rendszer bevezetése elég nagy gondot okozott a 2018-as tervszámok kialakításánál. 
Dr. Borbély Ákos az egyetemi allokációs rendszer átalakításának esélyéről kérdez. 
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Szaniszló Albert felhívta a figyelmet, hogy a 2020-tól életbe lépő felvételi rendszer feltételként 
szabja az emelt szintű érettségit és a nyelvvizsgát a felsőoktatásba való belépéshez, ami tovább 
csökkentheti a hallgatói létszámot.  
Dr. Kormány Eszter a távoktatás újbóli elindításában látna esélyt. 
 
2.Intézetigazgatói pályázat véleményezése 
Bartha Eszter elmondta, hogy a Médiatechnológiai és Könnyűipari Intézet igazgatói pályázatára 1 
fő adott be pályázatot, Dr. Koltai László. Az Intézeti Tanács egyhangúlag támogatta a jelöltet és a 
Kari Pályázatokat Elbíráló Bizottság is támogatólag nyilatkozott a jelölt beadott anyagáról. 
Dr. Kormány Eszter az intézeti dolgozók támogatásáról biztosította a jelöltet, régóta ismerik és 
tisztelik a tevékenységét, alkalmasnak tartják a feladatra. 
 
A Kari Tanács támogatta Dr. habil Koltai László intézetigazgatói megbízását a Médiatechnológiai 
és Könnyűipari Intézetbe.(13 igen, 0 nem, 1 tartózkodás) 
 
3.Kari képviselő delegálása a Hallgatói Jogorvoslati Bizottságba  
Bodáné dr. Kendrovics Rita elmondta, hogy a bizottság mivel foglalkozik és javaslatot tett Koós 
Daniella DLA adjunktus személyében kari képviselő delegálására. 
 
A Kari Tanács támogatta Koós Daniella DLA delegálását kari képviselőként a Hallgatói 
Jogorvoslati Bizottságba. (11 igen, 2 nem, 1 tartózkodás) 
 
4.Települési szennyvízgazdálkodási szakmérnök szak új szakfelelősének véleményezése  
Dr. habil Koltai László elmondta, hogy Dr. Juvancz Zoltán nyugdíjba vonulása miatt új felelőst kell 
megbízni az egyetlen működő szakirányú továbbképzésünk gondozásával és erre Bodáné dr. 
Kendrovics Rita a legalkalmasabb. Kezdetektől részt vett a képzés kidolgozásában és 
elindításában, jelenleg is aktívan tevékenykedik a lebonyolításban. 
 
A Kari Tanács egyhangúlag támogatta Bodáné dr. Kendrovics Rita szakfelelősi megbízását a 
Települési Szennyvízgazdálkodási Szakmérnöki továbbképzési szakon. (14 igen, 0 nem, 0 
tartózkodás) 
 
5.Székelyudvarhelyi könnyűipari mérnök képzés államvizsga bizottság elnökök 
véleményezése 
Bodáné dr. Kendrovics Rita ismertette a két szakirány, (a nyomdaipari és a divattermék 
technológiai) államvizsga elnökeinek személyét és kérte, hogy a Kari Tanács hagyja jóvá a 
felkérésüket. Nistor Gheorghe Gaspar,az Asociația Tipografilor “Transilvania”(Roman Nyomdasz 
Szovetseg) alelnöke a NIS ELECTRONICS Kft. / Kolozsvár ügyvezető/tulajdonosa. 
Inczefi Éva ruhaipari textilmérnök, az  Interlock Kft Székelyudvarhely munkatársa. 
 
A Kari Tanács egyhangúlag jóváhagyta a székelyudvarhelyi kihelyezett könnyűipari mérnöki 
képzés záróvizsga bizottsági elnökeinek személyét. (14 igen, 0 nem, 0 tartózkodás) 
 
6. Kar által adományozható kitüntetések elismerések véleményezése  
Dr. habil Koltai László Pro Facultas kitüntetések adományozására tett javaslatot az intézetek 
felterjesztése alapján olyan partnercégek számára, akik nagyvonalúan segítik a képzést: 
STI Petőfi Nyomda Kft. (MKI) illetve INNOVATEXT Textilipari Műszaki Fejlesztő és Vizsgáló Intézet 
Zrt.(TTI). 
A Környezetmérnöki Intézet javaslata alapján a kar és a hallgatók érdekében végzett munkája 
alapján dr. Juvancz Zoltán nyugalmazott egyetemi tanárnak a Rejtő Sándor Emlékérem 
adományozását javasolta. 
 
A Kari Tanács egyhangúlag támogatta Pro Facultas díj adományozását az STI Petőfi Nyomda Kft. 
részére. (14 igen, 0 nem, 0 tartózkodás) 
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A Kari Tanács egyhangúlag támogatta Pro Facultas díj adományozását az INNOVATEXT 
Textilipari Műszaki Fejlesztő és Vizsgáló Intézet Zrt.. részére. (14 igen, 0 nem, 0 tartózkodás) 

 

 
A Kari Tanács egyhangúlag támogatta Rejtő Sándor Emlékérem adományozását dr. Juvancz 
Zoltán számára. (14 igen, 0 nem, 0 tartózkodás) 
 
7. Egyetem által adományozható Professor Emerita elismerés véleményezése 
Dr. habil Koltai László elmondta, hogy Recskiné dr. Borsa Judit professzorasszony idén betölti a 
70. évét és ezért megszűnik a közalkalmazotti jogviszonya. Alapítója és azóta is fő koordinátora, 
motorja az Anyagtudományok és Technológiák Doktori Iskolának, az anyagszerkezettan terület 
gondozója a karon. Javasolja számára Professzor Emerita cím adományozását. 
 
A Kari Tanács támogatta Professor Emerita cím adományozását Dr. Recskiné dr. Borsa Judit  
részére. (13 igen, 1 nem, 0 tartózkodás) 
 
8. Egyebek 
Dr. Kisfaludy Márta kéri, hogy a liftben utazó hallgatókat ne szidja le a tanári gárda, mert 
van olyan hallgató, akin nem látszik, de rászorul a liftre sérülése miatt. 
Gál Csongor elmondta, hogy a tiltást eddig sem tudták értelmezni, mert minden más 
épületben lehet a liftet használni. 
Dr. habil Koltai László megjegyezte, hogy ez nem tiltás, csak kérés, a lift régi és rossz 
állapotú és csak egy van belőle, de ezt ki is írtuk a földszinten az ajtajára. Megpróbál a 
kancelláriával tárgyalni egy liftfelújításról. 
A legutóbbi Szenátus ülésen átvette a docensi kinevezését Dr. Németh Róbert, aki először 
teljesítette az új, művészek számára kidolgozott docensi követelményeket. 
Bodáné dr. Kendrovics Rita mindenkit meginvitál a szerdai Környezetmérnöki Szakmai 
Napra, 13 előadó vállalta el a szereplést, remélik, hogy a hallgatókon kívül a 
középiskolások érdeklődését is felkeltette a program. 
Dr. Kisfaludy Márta beszámolt a közeljövőben várható eseményekről, melyekben az intézet 
érintett, kiemelve a Tesla Napot és a hagyományos divatbemutatót és kiállítást május 
második hetében, valamint a Lányok Napját ezen a héten. 
A dékán kérte az Oktatási Bizottság jelenlévő tagjait,  hogy rövid szünet után kezdjék meg 
a munkát a 154/b tárgyalóban. 
Megköszönte a munkát és az ülést bezárta. 
 

Határozatok 
 

RKK-KT-LXIII/15/2018 
A Kari Tanács támogatta Dr. habil Koltai László intézetigazgatói megbízását 5 évre a 
Médiatechnológiai és Könnyűipari Intézetbe május 26.-i hatállyal.(13 igen, 0 nem, 1 tartózkodás) 
 
RKK-KT-LXIII/16/2018 
A Kari Tanács támogatta Koós Daniella DLA delegálását kari képviselőként a Hallgatói 
Jogorvoslati Bizottságba. (11 igen, 2 nem, 1 tartózkodás) 
 
RKK-KT-LXIII/17/2018 
A Kari Tanács egyhangúlag támogatta Bodáné dr. Kendrovics Rita szakfelelősi megbízását a 
Települési Szennyvízgazdálkodási Szakmérnöki továbbképzési szakon. (14 igen, 0 nem, 0 
tartózkodás) 
 
RKK-KT-LXIII/18/2018 
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A Kari Tanács egyhangúlag jóváhagyta a székelyudvarhelyi kihelyezett könnyűipari mérnöki 
képzés záróvizsga bizottsági elnökeinek személyét. (14 igen, 0 nem, 0 tartózkodás) 
 
RKK-KT-LXIII/19/2018 
A Kari Tanács egyhangúlag támogatta Pro Facultas díj adományozását az STI Petőfi Nyomda Kft. 
részére. (14 igen, 0 nem, 0 tartózkodás) 
 
RKK-KT-LXIII/20/2018 
A Kari Tanács egyhangúlag támogatta Pro Facultas díj adományozását az INNOVATEXT 
Textilipari Műszaki Fejlesztő és Vizsgáló Intézet Zrt. részére. (14 igen, 0 nem, 0 tartózkodás) 
 
RKK-KT-LXIII/21/2018 
A Kari Tanács egyhangúlag támogatta Rejtő Sándor Emlékérem adományozását dr. Juvancz 
Zoltán számára. (14 igen, 0 nem, 0 tartózkodás) 
 
RKK-KT-LXIII/22/2018 
A Kari Tanács támogatta Professor Emerita cím adományozását Dr. Recskiné dr. Borsa Judit 
részére. (13 igen, 1 nem, 0 tartózkodás) 

 
 

k.m.f.  
 
 
Az emlékeztetőt készítette:  
 
Hitelesítette: Dr. Borbély Ákos 


